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 PRIMĂRIA MUNICIPIULUI PAȘCANI 

 

MINUTA 

ședinței de dezbatere publică din data de 26 ianuarie 2024 de la sediul Primăriei 
Municipiului Pașcani 

 

Domnul  Pintilie Marius-Nicolae – Primarul Municipiului Pașcani, deschide lucrările      ședinței de 

dezbatere publică, organizată în data de 26.01.2024, ora 10:30, la sediul Primăriei Municipiului Pașcani, 

în sala de ședințe, privind  Proiectului Bugetului de Venituri și Cheltuieli și a programului obiectivelor de 

investiții, cu finanțare de la bugetul local și alte surse de finanțare ale Municipiului Pașcani pe anul 2024, 

însoțit de Raportul de specialitate nr. 1043/15.01.2024  întocmit de Direcția economică, Serviciul Taxe și 

Impozite Locale și Compartimentul Juridic și Contencios. 

Dezbaterea publică începe la ora 11:05. 

La dezbaterea publică participă: domnul Pintilie Marius-Nicolae-Primarul Municipiului Pașcani; 

domnul Rățoi Cristian-Viceprimarul Municipiului Pașcani; domnul Bodoașcă Mihai- Claudiu-administrator 

public; doamna Lobonțu Angelica- directorul executiv, funcționari publici din aparatul de specialitate al 

Primarului, cetățeni ai Municipiului Pașcani: Cătălin Damian, Moțanu Ioan, Romel Vântur, presa locală. 

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că obiectul 

prezentei ședințe de dezbatere constă în discuția despre problemele generale din Municipiul și despre 

aspectele referitoare la partea bugetară și financiară. 

 Va începe cu prezentarea generală a bugetului local, apoi pe fiecare capitol în parte, lămuriri 

despre cum a fost construit acest buget, după care urmează preluarea întrebărilor și a eventualelor 

amendamente care se vor face. 

Menționează că bugetul local este alcătuit din două părți, prima parte se referă la aspecte 

care țin de funcționare, iar cea de-a doua parte se raportează la investiții. Dumnealui Noutatea este 

evidențiată în acest an de cuantumul bugetului, deoarece niciodată Municipiul Pașcani nu a avut un 

buget de 110 milioane, majoritatea banilor provenind din finanțări externe. Acesta reliefează că 

dumnealui, alături de funcționarii publici din unitatea administrativ-teritorială, au lucrat la aceste 

proiecte, care s-au concretizat în niște contracte de finanțare ferme, semnate. În consecință, aceste 

proiecte fac parte din bugetul mare, pentru o parte din acestea lucrându-se încă pe partea 

documentație. Totodată, dumnealui precizează că își dorește ca începând cu acest an acestea să 

poată fi observate efectiv pe stradă sau în șantier. Cu titlu exemplificativ, Primarul Municipiului 

Pașcani menționează că își dorește ca în vara acestui an să existe microbuzele electrice și să 

înceapă lucrările de reabilitare la școlile din oraș. Pe lângă aceste aspecte, dumnealui specifică 

faptul că pe partea de funcționare a depus eforturi ca orașul să funcționeze bine, evitându-se 

situațiile critice generate de lipsa banilor care să fie alocați consumului de energie electrică, pentru 

serviciile de curățenie, pentru iluminatul public sau orice alte nevoi pe care Municipiul le are, astfel 

încât cetățenii să nu simtă că există probleme. Acesta precizează că, la fel ca în perimetrul familial, 

cheltuielile unui oraș sunt diferite față de anii trecuți, iar inflația de anul acesta a generat modificări 

evidente. În linii generale, cam un milion de lei sunt distribuiți pentru plata iluminatului public in 

Municipiu, sute de mii de lei sunt alocați anual transportului gratuit al elevilor, aproape un milion de 

lei sunt destinați cantinei de ajutor social, sume mari sunt alocate și serviciului de salubrizare, a 

căror prețuri au crescut considerabil, fapt care îngreunează procesul de curățenie sau de 

deszăpezire. Totodată, domnul Primar al Municipiului Pașcani precizează că pe partea de 
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funcționare va încerca să se asigure că totul merge lin, că nu există sincope și că orașul face pași 

spre dezvoltare, deoarece există aproximativ un număr de treizeci de proiecte care se află în 

diferite etape. Cu privire la partea de investiții, domnul Primar al Municipiului Pașcani precizează 

că, la propunerea inițială scoasă la dezbatere cu două săptămâni în urmă, s-a menționat un total 

de 110 milioane de lei care reprezintă cheltuieli din sursa de finanțare. Din cumulul acestor 

cheltuieli,  anul acesta se alocă încă două milioane de lei pentru învățământ, astfel pentru Grădinița 

din centru s-a mai bugetat încă 1,5 milioane  de lei; pentru renovarea energetică a corpurilor C3 și 

C4 de la Colegiul de Căi Ferate „Unirea” s-au distribuit, pe baza unui contract, 14 milioane de lei; 

pentru renovarea corpului B de la Liceul Teoretic „Miron Costin” s-au alocat 4 milioane de lei; 

pentru Liceul Teoretic „Nicolae Iorga” 800 de lei. În același context, acest precizează că pentru 

capitolul care privește sănătatea, pentru extinderea și dotarea Ambulatoriului de Specialitate este 

alocată suma de  9 milioane de  lei; 450 de mii de lei reprezintă cofinanțare pentru dotări împotriva 

infecțiilor nosocomiale; respectiv 350 de mii de lei sunt distribuiți pentru extinderea 

compartimentului de primiri urgențe; 

Doamna Labonțu Angelica, director economic, precizează că pentru renovarea centralei 

termice a Spitalului Municipal s-a alocat suma de 1 milion de lei, finanțare care se va regăsi pe lista 

de investiții a spitalului, unitatea administrativ teritorială asigurând transferul, dar acești bani sunt 

destinați pentru dezvoltare. Totodată, dumneaei menționează că această parte are ca obiect și 

amenajarea unui corp nou, care să fie dotat cu echipamente aferente pentru centrala termică. 

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai, administrator public, reliefează că proiectul menționat 

este realizat de către unitatea medicală și valorează peste trei mii de lei. Dintre care 1,5 milioane 

sunt stânși de către spital, iar un milion de lei vor fi acoperiți de unitatea administrativ-teritorială, 

fapt care va ajuta ca în aproximativ doi ani să fie o centrală nouă la spital. Cu privire la 

documentația pentru compartimentul primiri urgențe, dumnealui menționează că există finanțare cu 

fonduri europene pe noul exercițiu financiar, astfel încât dumnealor pregătesc documentația după 

noile cerințe reliefate de normele europene și își exprimă intenția de a asigura finanțarea tot din 

fonduri europene.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, adaugă completări cu 

privire la investițiile din domeniul învățământului, precizând că pe nota de fundamentare mai sunt 

prezentate investiții pentru Liceul Teoretic „Miron Costin”, unde se alocă pentru terenul de sport 

250 de mii de lei; pentru sistemul de supraveghere video al Școlii Iordache Cantacuzino căruia i se 

distribuie 150 de mii de lei; pentru expertiza de audit energetic și alte documentații sunt alocați  50 

de mii de lei, iar pentru branșamentul electric de la Creșă și Grădiniță  se alocă suma de 150 de mii 

de lei.  

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai,  administrator public, precizează că cele menționate de 

domnul Primar al Municipiului Pașcani sunt prevederi inițiale, dar anual pentru sfera învățământului 

s-au alocat aproximativ 1,5 milioane de lei, bani utilizați pentru investițiile mici, care au venit în 

completarea investițiilor mari a căror finanțare a fost obținută prin intermediul fondurilor europene. 

Totodată, dumnealui precizează că recent au venit solicitări de la unitățile de învățământ în 

vederea obținerii unor fonduri pentru diverse investiții, cereri care vor fi luate în calcul. 

 Doamna Labonțu Angelica, director economic, menționează că momentan se va asigura 

cofinanțarea proiectelor prin PNRR, care privesc asigurarea reabilitării energetice și a celorlalte 

corpuri de clădiri enunțate anterior de domnul primar. Prin urmare, prioritare sunt realizarea acestor 

investiții. Dumneaei precizează că suma, cu titlu de contribuție  locală, rezultată din indicatori 

tehnico-economici aprobați de Consiliul Local nu este una mică. Astfel, în limita posibilităților se vor 
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finanța și alte proiecte pentru școli și nu numai, dar deocamdată trebuie rezolvată  problema care 

este pe flux. 

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că un exemplu 

practic se regăsește la Colegiul Tehnic de Cai Ferate „Unirea” unde renovarea energetică pentru 

corpul B era finanțată 100%, dar în momentul vizualizării structurii clădirii de către experți, aceștia 

au constat că era necesară și renovarea subsolului, fapt care a impus alocarea unor sume de bani 

pentru curățarea, igienizarea acestui spațiu și pentru înlocuirea țevilor de canalizare, proces util, 

deoarece nu mai sunt probleme în spațiul menționat, dar din cauza vechimii clădirii și a faptului că 

aceasta a stat foarte mult timp în condiții precare, aceasta a suferit degradări care impun 

reabilitarea pe partea de structură, aspecte care nu sunt eligibile pe anvelopare energetică, întrucât 

problemele care privesc fundația trebuie să fi e rezolvate  din banii unității administrativ-teritoriale. 

Având la bază aceste considerente, domnul Primar al Municipiului Pașcani precizează că  a fost 

nevoie de o cofinanțare în valoare de 1, 6 milioane de lei. Dumnealui precizează că nu are cum să 

se pună problema renunțării la o investiție de 12 milioane de lei doar pentru că este necesară 

suplimentarea unor cheltuieli din buget propriu în valoare de 1 milion de lei.  

  Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai,  administrator public, specifică faptul că unitatea 

administrativ-teritorială are o relație de parteneriat cu Consiliul Județean în procesul de dezvoltare, 

reabilitare al unităților de învățământ din Municipiul Pașcani. În acest sens, acestea vor beneficia, 

prin PNRR, de peste 2 milioane de euro, bani care vor fi utilizați pentru dotarea laboratoarelor, 

achiziționarea aparaturilor necesare.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că în textul 

Capitolului 67 sunt menționate aspecte referitoare la sport, cultură, culte. În acest sens, acesta 

cuprinde detalii despre proiectul mare al Palatului Cantacuzino, conform acestor detalii mai rămâne 

un rest de executare al acestuia în valoare de 12 milioane de lei. Totodată, în cadrul acestui proiect 

sunt reliefate și detalii despre proiectul care privește amenajarea celor cinci terenuri de sport din 

Municipiul Pașcani pentru care, anul acesta, s-au distribuit 1,5 milioane de lei, dintr-un total de 3,5 

milioane de lei.  

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai,  administrator public, menționează că pentru terenurile 

de sport menționate de domnul Primar al Municipiului Pașcani, documentația este în curs de 

achiziție. Dumnealui specifică faptul că aspectul bun este redat de finanțarea acestor investiții prin 

fonduri europene pe componenta și pe prioritatea 6. Totodată, acesta precizează că finanțarea ar fi 

trebuit realizată încă de anul trecut, dar tot răul este spre bine, deoarece reușita obținerii finanțării 

pe fonduri europene este mult mai avantajoasă.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că în textul din 

Capitolul 68 sunt tratate aspecte referitoare la asistența socială. Astfel, cu privire la această 

secțiune, anul acesta administrația locală își propune să amenajeze locuința situată pe Strada 

Izvoarelor la blocul A4, unde se află un apartament care necesită renovări și a cărui  va fi destinat 

cazării eventualelor victime ale  violenței domestice. 

 Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai,  administrator public, menționează că își dorește ca 

doamna director economic să specifice ce sume se alocă anual pentru asistența socială, deoarece 

este un aspect care prezintă interes, este mult discutat și despre care nu se cunosc toate detaliile. 

În acest sens, dumnealui precizează că sunt 110 asistenți sociali cărora trebuie să li se asigure 

salariul lunar 

Doamna Labonțu Angelica, director economic, precizează că parțial, din bugetul statului, 

salariile și indemnizațiile sunt acoperite, reglementările legale prevăzând acoperirea lor din acest 
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buget nu pot depăși  90%, dar întotdeauna acest maxim nu este atins, în sensul că din bugetul 

local nu este distribuită doar suma de 10%. Dumneaei reliefează că anual, ca medie a contribuției 

locale, pentru ceea ce înseamnă cheltuieli cu salariile și indemnizațiile acestor categorii de angajați, 

sunt alocați aproximativ 20% din bani. Pe lângă acest aspecte, doamna director economic 

precizează că unitatea administrativ- teritorială subvenționează transportul persoanelor cu 

dizabilități, a veteranilor și a altor persoane care se încadrează din punct de vedere legal pentru a 

primi abonamente pentru transportul în comun. De asemenea, dumneaei menționează că există 

alocate sume pentru combustibili solizi și pentru ajutoarele de încălzire, respectiv sume destinate 

situațiilor de urgență, precum contribuția pentru înmormântarea persoanelor care nu sunt asistați 

social și care nu au  asigurare sau ajutoarele de urgență  pentru medicamente. Prin urmare, 

doamna director economic specifică faptul că anual se alocă peste 120 de mii de lei pentru 

componenta socială, care include și cantina de ajutor social. 

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că este 

mulțumit că pentru componenta socială au avut întotdeauna  un cash flow la bugetul local. Astfel, 

unitatea administrativ- teritorială a fost mereu la zi cu plățile pentru persoanele care beneficiază de 

aceste drepturi, recuperând  mai târziu sumele alocate de la stat. Dumnealui menționează că sunt 

primării din zona orașului Pașcani care au avut întârzieri de trei/patru luni pentru efectuarea plăților, 

deoarece nu dispuneau de sumele aferente executării plăților și așteptau virarea banilor de la 

Guvern, dar în cadrul unității administrativ-teritoriale, în ultimul timp, nu au existat aceste întârzieri. 

 Doamna Labonțu Angelica, director economic, menționează că în trecut au existat și în 

cadrul unității administrativ-teritoriale din Municipiul Pașcani astfel de întârzieri, dar prin gestionarea  

și anticiparea anumitor situații, care ar putea să conducă la apariția unor întârzieri, se depun 

eforturi pentru a le acoperi, astfel încât să nu existe sincope de funcționare.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că în cuprinsul 

Capitolului 70 sunt cuprinse aspecte referitoare la serviciul de dezvoltare locuințe. În acest sens, 

domnul Primar al Municipiului Pașcani enumeră câteva proiecte: primul proiect se referă la 

extinderea rețelei de gaz, pentru care s-a mai bugetat anul acesta  un rest de 30.000 de lei în 

vederea realizării expertizelor  de gaz și a altor lucrări; al doilea proiect privește parcul de joacă de 

pe Strada Izvoarelor pentru care anul acesta s-a alocat suma de 3,5 milioane de lei; următorul 

proiect se referă la extinderea iluminatului public, acesta se află în desfășurare, iar finanțarea 

constă în suma de 2 milioane de lei; un alt proiect european privește stațiile de încărcare 

energetică pentru autovehiculele electrice, pentru care s-au alocat 2 milioane de lei; acestora li se 

adaugă și proiectul care privește modernizarea și extinderea iluminatul public a cărui valoare 

însumează 5,4 milioane de lei, dintre care 3,5 milioane de lei s-au alocat în acest an; alt proiect se 

referă la actualizarea în format GIS a documentațiilor pentru amenajarea teritoriului și planificare 

urbană, pentru acest proiect anul acesta s-a bugetat 1 milion de lei; acestora li se adaugă și 

proiectul care privește construirea unui bloc cu locuințe nZEB, acesta a fost bugetat cu 6,5 milioane 

pe acest an; următorul proiect se referă la blocul C23 care are o valoare contractuală de 4 milioane 

de lei; pe lângă acestea reliefează și proiectul care privește sistemului E-Ticketig pentru 

modernizarea sistemului de transport public prin fonduri europene, a cărui finanțare locală 

însumează 1,8 milioane de lei; un alt proiect are în vedere înlocuire parcărilor de vehicule de 

transport public, pentru care s-a alocat suma de 19 milioane de lei; următorul proiect se referă la 

sistemul de supraveghere video în tot Municipiul Pașcani, pentru care s-a distribuit suma de 500 de 

mii de lei; pentru proiectul care are drept subiect Lacul Peștișorul s-a alocat suma de 300 de mii de 

lei, bani utilizați pentru finalizarea documentației tehnice, necesară pentru obținerea autorizației de 
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construcție.  

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai,  administrator public, precizează că este pentru prima 

dată în ultimii treizeci de ani când s-a făcut un pas concret astfel încât acest proiect să ajungă pe 

lista de investiții.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, completează cele 

enunțate anterior, specificând faptul că următorul proiect privește amenajarea și montarea 

sistemului de irigare pe Strada Ștefan Cel Mare, acest sistem va favoriza rezistența viitorului gazon 

amplasat în această zonă, iar pentru acesta s-a alocat suma de 250 de mii de lei; următorul proiect 

are ca subiect cofinanțarea rețelei electrice din zona Aerodrom-ului pentru care s-a distribuit suma 

de 500 de mii de lei; acestora li se adaugă documentația pentru zona de regenerare urbană, 

necesară la depunerea proiectului pentru Lacul Peștișorul, urmată de documentația pentru 

revitalizarea zonelor verzi urbane și conservarea biodiversității, respectiv documentația pentru 

malurile din Parcul Municipal. Totodată, domnul Primar al Municipiului Pașcani, menționează că 

alte proiecte privesc alimentarea cu gaze naturale pe Aleea Castanilor; achiziționarea unor 

echipamente pentru parcul de joacă în valoare de 270 de mii de lei; documentația pentru rețele de 

apă și canalizare acolo unde nu există aceste rețele, a căror bugetare însumează 200 de mii de lei; 

alte dotării la Compartimentul de Seră și Spații Verzi, iar 50 de mii de lei sunt alocați dotărilor de la 

Compartimentul Gospodăria Comunală. Cu privire la Capitolul 74, care tratează aspecte referitoare 

la Protecția Mediului, dumnealui precizează că printre obiectivele principale se regăsesc proiecte 

care privesc următoarele: realizarea unui centru de primire, prin PNRR, a unor diverse deșeuri a 

cărui valoare însumează 4,6 milioane de lei, respectiv extinderea și modernizarea sistemului de 

colectare-separare a deșeurilor Municipiului Pașcani, prin achiziționarea de insule ecologice, a 

cărui valoare poate fi cuantificată la 3 milioane de lei; acestora li se alătură implementarea unui 

sistem de supraveghere video la groapa de gunoi, în valoare 50 de mii de lei, deoarece există  

cetățeni care depozitează deșeuri în zona fostei gropi de de gunoi. Domnul Primar al Municipiului 

Pașcani precizează că în Capitolul 74, pe lista de invertiții, sunt prevăzute aspecte care trebuie 

finalizate la sensurile giratorii de pe Strada Moldovei cu Dragoș Vodă, deoarece este singurul sens 

prevăzut pe lista de investiții și pentru care mai trebuie achitat un rest de 15 de mii de lei,  totodată, 

în acest capitol este prevăzută și documentația pentru 52 de străzi, care valorează aproximativ 1, 3 

milioane de lei, pentru care anul acesta s-au bugetat 800 de mii de lei.  

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai, administrator public, menționează că pentru ultima 

documentație reliefată de către domnul Primar al Municipiului Pașcani procedura de achiziție a fost 

dificilă, deoarece au trecut  șase luni de zile până s-a obținut  semnarea contractului.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că printre cele 

50 de străzi menționate, sunt cuprinse următoarele: Strada Bujorului, Strada Culturii, Strada Mihail 

Kogălniceanu, Strada Romanului etc. Dumnealui specifică faptul că pentru o parte din străzi deja 

banii sunt prealocați, dar va trebui să se facă investiții și din bugetul local, iar prioritare sunt cele pe 

care există sistemul de apă și canalizare. Totodată, dumnealui menționează că la Gospodăria 

Comunală vor fi și alte investiții, cum ar fi completarea parcului auto cu lame cub, sărăriță.  

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai, administrator public, precizează că sumele menționate 

par mari, dar există deja sume prealocate, însă este necesară finalizarea documentației din buget 

local, ulterior să se acceseze banii prealocați, iar din aceștia se vor recupera banii puși din bugetul 

local.   

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că pe Sursa E 

sunt doua proiecte mari. Primul proiect privește reabilitarea pieței din zona vale în valoare de 12 
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milioane de lei, cu alocare de 5 milioane de lei. Al doilea proiect se referă la cimitirul municipal, a 

cărui valoare totală este de 8,5 milioane de lei, iar suma alocată este de 6 milioane.   

Doamna Labonțu Angelica, director economic, menționează că valoarea totală a tuturor 

acestor proiecte de investiții va suporta modificări de-a lungul anului, prin intermediul acelor 

rectificări bugetare.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că pe partea 

de finanțare sunt multe PNNR-uri și multe proiecte pe fonduri europene din anii anterioare care 

trebuie finalizate. Totodată, dumnealui specifică faptul că s-a început un proiect de finanțare 

transfrontalieră cu orașul Ialoveni din Republica Moldova pentru amenajarea împreună a unei 

bucăți din Parcul Municipal. Totodată, domnul Primar al Municipiului Pașcani precizează că 

unitatea administrativ- teritorială deține o parte cu titlu de cofinanțare în proiectul APAVITAL, cotă 

mare pentru bugetul local, dar mică din vedere proporțional prin raportare la valoarea totală  a 

proiectului. Pe lângă acestea, dumnealui menționează că anul trecut administrația locală a lucrat la 

documentația bazinului de înot de la CSM, pentru care, din păcate, în ciuda faptului că s-a terminat 

documentația, lucrările pentru executarea lucrării au fost sistate din cauza opririi plăților pentru 

constructori la nivel național. Domnul Primar al Municipiului Pașcani menționează faptul că aceeași 

situație a fost și la Creșa 9.  

Doamna Labonțu Angelica, director economic, menționează că pentru cele două proiecte 

menționate anterior de domnul Primar al Municipiului Pașcani vor exista probleme cu privire la 

cofinanțare, deoarece administrația locală va trebui să suporte cheltuielile pentru asigurarea 

branșamentelor  la utilități.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că o altă 

investiție constă în documentația completă a bazei sportive depusă  la Compania Națională de 

Investiții. 

Doamna Labonțu Angelica, director economic, reliefează că pentru lista de investiții cu 

nota de fundamentare aferentă acesteia este, până la momentul aprobării bugetului pe acest an,  

doar o propunere, deoarece aceste documente vor suporta completări cu propunerile care se 

alătură listei de buget. 

Domnul Damian Cătălin, profesor de sport la Clubul Copiilor Pașcani, precizează că 

reprezintă aproximativ  300 de copii legitimați la fotbal și se află prezent în cadrul acestei dezbateri 

pentru a specifica că există o problemă majoră la baza sportivă, deoarece nu aceasta nu o 

instalație nocturnă, fapt care împiedică efectuarea antrenamentelor din noiembrie până în martie, 

după ora 17:00. Totodată, dumnealui menționează faptul că pista de atletism de pe Stadionul CFR 

nu a mai fost reabilitată. Pe lângă aceste aspecte, domul profesor menționează că au depus o 

cerere la unitatea administrativ-teritorială în vederea obținerii unei baze sportive proprii, întrucât în 

prezent activează pe baza unui contract de colaborare cu CSM, iar funcționarea lor este finanțată 

de către Ministerul Educației, în mod direct. În acest sens, dumnealui specifică că și-ar dori 

preluarea terenului de rugby în administrarea Clubului Sportiv Pașcani, deoarece se poate face 

acolo o sală de sport de dimensiuni mici, dar dotată cu toate cele necesare desfășurării activității. 

În același context, dumnealui precizează că au mai identificat un teren sportiv unde s-ar putea 

construi o bază sportivă de tip 2, acesta se află la Școala Ion Creangă. 

Domnul Rățoi Cristian, Viceprimar al Municipiului Pașcani, precizează că s-ar putea 

construi bază sportivă ș în Comuna Sodomeni, dar problema este generată de cuantumul 

bugetului. Totodată, dumnealui menționează că a discutat cu domnul Primar despre aceste 

aspecte si au decis să se continue proiectul pentru pista de tartan și întreabă dacă nu este posibil 
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să se realizeze un program de funcționare ca să se împiedice problema cu iluminatul, ori dacă se 

pot realiza parteneriate cu școlile din Municipiul Pașcani în vederea desfășurărilor activităților 

sportive în incita sălilor lor de sport. 

Domnul Damian Cătălin, profesor de sport la Clubul Copiilor Pașcani, precizează că acest 

lucru nu este posibil, deoarece programele sportive sunt accesate de un flux mare de copii, iar 

activitățile sunt diverse. Totodată, acesta menționează că desfășurarea activităților sportive după 

ore, în incita școlilor din Municipiu, este îngreunată de faptul  mulți elevi locuiesc în afara orașului și 

sunt nevoiți să facă naveta.   

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai, administrator public, precizează că pentru pista de 

atletism există deja un studiu de fezabilitate și se dorește realizarea unei piste naționale astfel încât 

să se poată realiza competiții în localitate. Pe lângă acestea, dumnealui menționează că speră ca 

anul acesta să se poată realiza finanțarea proiectului tehnic, deoarece din studiul de fezabilitate a 

rezultat suma de 7,4 milioane de lei, bani pe care unitatea administrativ-teritorială nu îi are, sumă 

care din proiectul tehnic e posibil să crească. 

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că Municipiul 

Pașcani nu are un grad mare de îndatorare la bancă care să împiedice accesarea unui împrumut, 

care să respecte limita de 30% din veniturile proprii, dar momentan sunt prioritare executarea altor 

proiecte, deoarece nevoile sunt multe.  

Domnul  Vântur Romeo, cetățean al Municipiului Pașcani, precizează că dorește să aducă 

în atenție faptul că ar fi util să se refacă și premierea publică elevilor care practică atletism. 

Totodată, dumnealui menționează că există multe probleme mici în orașul Pașcani, care trebuie 

rezolvate, printre acestea dumnealui enumeră: necesitatea reparării trotuarelor din zona 

Judecătoriei Municipiului Pașcani; acoperirea gurilor de canal căzute; angajarea unor societăți 

externe care să curețe orașul; atenționarea celor de la Apavital;  rezolvarea situației cursului apei 

de la Timișești; achiziționarea unor coșuri de gunoi pentru zona în care locuiește dumnealui; 

realizarea unei zone destinate activităților persoanelor vârstnice, poate un amfiteatru în aer liber; 

crearea unei piste de alergare;  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, menționează că în 

Proiectul care privește Lacul Peștișorul este cuprinsă o zonă destinată desfășurării activităților 

persoanelor vârstnice, deoarece incluziunea pentru toate categoriile sociale a fost o condiție  

pentru a câștiga un punctaj bun, necesar accesării finanțării europene. Totodată, dumnealui 

specifică faptul că  zona de amfiteatru face obiectul proiectului de parteneriat cu orașul Ialoveni. Cu 

privire la realizarea pistei de alergare, dumnealui menționează că aceasta este cuprinsă tot în 

Proiectul Lacului Peștișorul și este situată în jurul luciului apei.  

Domnul Vântur Romeo, cetățean al Municipiului Pașcani, precizează că administrația locală 

creează impresia că depune eforturi doar pentru zona centrală a orașului.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, menționează că 

administrația locală atât reușește să facă, fără a avea preferințe pe cartiere, amenajarea 

peisagistică începe din zona centrală spre periferie, deoarece cei din exterior vor observa prima 

dată aspectul acestei zone, care arăta deplorabil în urmă cu câțiva ani. Mai mult decât atât, 

dumnealui precizează că anul trecut a început, cu o echipă de patru oameni, să repare scările mari, 

dar multitudinea problemelor de acest tip din oraș au îngreunat procesul de reparație. Pe lângă 

aceste aspecte, domnul Primar al Municipiului Pașcani menționează că anul se depun eforturi 

considerabile pentru a curăța deșeurile aruncate de cetățeni în zonele nepotrivite. 

 Domnul Vântur Romeo, cetățean al Municipiului Pașcani, specifică că nu înțeleg de ce cei 
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de la Poliția Locală nu patrulează zilnic prin oraș, ci își desfășoară atribuțiile de patrulare doar din 

mașină.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că și dumnealui 

este deranjat de acest aspect, dar această problemă este generată și de lipsa personalului, 

deoarece posturile sunt blocate. Totodată, dumnealui specifică că a purtat această discuție cu cei 

de la Poliția Locală și le-a sugerat să patruleze în mod corespunzător.  

Domnul Vântur Romeo, cetățean al Municipiului Pașcani, menționează că există o gură de 

canal, în sensul giratoriu de pe Strada Crinilor, care este foarte greu de ocolit. Pe lângă această 

problemă, dumnealui specifică că pe sensul de mers spre Fântânele trotuarul este degradat, iar 

una dintre trecerile de pietoni din oraș este marcată pe jumătate.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că administrația 

locală cunoaște această problemă și vor lua măsuri pentru remedierea ei.  

Domnul Vântur Romeo, cetățean al Municipiului Pașcani, specifică că iluminatul public de 

pe Strada Ștefan Cel mare nu este suficient, fapt care poate îngreuna vizibilitatea șoferilor pe 

timpul nopții.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că există o 

tehnologie pentru măsurare. Totodată, dumnealui menționează că și-a notat problemele indicate de 

domnul Vântur Romeo și le enumeră.  

Domnul Bodoașcă Claudiu-Mihai, administrator public, precizează că sunt multe șantiere 

în oraș în plină activitate, iar acest fapt îngreunează menținerea curățeniei în Municipiu, dar cu 

toate acestea administrația locală s-a descurcat onorabil. 

 Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, reliefează că multe 

persoane care au vizitat orașul au afirmat că acesta este mai curat decât înainte.  

Domnul Vântur Romeo, cetățean al Municipiului Pașcani, menționează că este de acord cu 

aceste afirmații, dar există tendința oamenilor de a observa mereu porțiunea neamenajată, chiar 

dacă dimensiunile acestea sunt mici.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, precizează că după 

montarea camerelor de supraveghere video în zonele coșurilor de gunoi, care prezentau o situație 

critică, a observat cum angajații de la salubritate măturau, adunau deșeurile și le acopereau cu 

coșul de gunoi, iar ulterior rafalele de vânt îl îndepărtau, împrăștiindu-le.  

Domnul Moțatu-Ioan, cetățean al Municipiului Pașcani, întreabă la ce oră trebuie să se 

aprindă luminile stradale pe domeniul public și menționează aspecte care țin de deszăpezirea 

orașului.  

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, îi răspunde  domnului 

Moțatu Ioan, că programul de iluminat public are 36 de bucale, împărțite lunar, iar în funcție de 

anotimp acesta crește sau scade, dar problema este generată de ceasurile care se dereglează 

constant, fapt care determină aprinderea sa stingerea luminilor haotic. Dumnealui precizează că 

administrația locală are în vedere modernizarea acestui sistem, astfel încât programul de 

aprindere-stingere să poată fi dirijat de pe calculator. Totodată, dumnealui le explică celor prezenți 

cum funcționează sistemul de iluminat public, cum va fi acesta îmbunătățit și ce achiziții s-au mai 

făcut pentru a ușura procesul de deszăpezire. 

 
 
 
 
 



Redactat: A.P.I.                                                                    

 Nr. ex.: 1  

 

 

Domnul Pintilie Marius-Nicolae, Primar al Municipiului Pașcani, le mulțumește tuturor 
pentru   prezența în cadrul dezbaterii.  

   

 

Dezbaterea publică se încheie la ora 12:55  

 

 

     PRIMARUL MUNICIPIULUI PAȘCANI, 

   MARIUS-NICOLAE PINTILIE 
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